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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
Vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina Tanja Pejić (Demokrati) je na 15. redovnoj sjednici 
Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 14. prosinca 2022. godine postavila vijećničko pitanje: 
 
„Pitanje za gosp. Gradonačelnika, Valtera Glavičića 
Pitanje se odnosi na otvoreno javno savjetovanje o Nacrtu prijedloga Zakona o pomorskom 
dobru i morskim lukama koje je otvoreno do 17.12.2022.g. 
(https://esavjetovanja.gov.hr/ECon/MainScreen?entityld=22504&fbclid=IwAR3F0g8bWNW2Z
q8pdcgH8ptQ7MsngRWWxqLmw4UwSmlPn x94HHvlZLl3cl) 
Iznosim jedan dio koji sam preuzela sa portala „istarski.hr“ (https://istarski.hr/node/85898-ako-
se-zakon-usvoji-pomorsko-dobro-vise-nece-biti-opce-dobro-svima) a koji daje osvrt na tribinu 
održanu 10.12. u Puli a kojoj su predočene sporne odredbe prijedloga navedenog Zakona. 
 
S obzirom na obim Zakona te posljedice njegovog usvajanja, nastojat ću u najkraćim crtama 
dati uvod za svoje pitanje. 
Glavni razlog negodovanja o odredbama tog Zakona je taj da se prepoznalo da cilj nije, kako 
tvrdi Vlada, zaštita pomorskog dobra, već njegovo iskorištavanje i privatizacija putem 
višedesetljetnih koncesija. Navodi se primjer omogućavanja koncesije na plažu bez javnog 
natječaja. Vlada ima većinu i taj Zakon će se bez problema usvojiti. Bez pritiska kako građana 
tako i lokalnih jedinica, izmjene tog Zakona su logički nemoguće. Ukratko, ukoliko se takav 
Zakon usvoji, rampe će nam biti mizeran i sporedni problem. Što se tiče spornog slučaja plaže 
Maslinica, možda je i ovo jedan od razloga da je sporan; čeka se usvajanje Zakona-moja 
pretpostavka.  
S obzirom da će o tome što je „funkcionalna gospodarska cjelina“ (uvjet za omogućivanje 
koncesija) odlučivati jedinice lokalne i područne samouprave, zanima me prije svega Vaš stav 
o navedenom te da li ste se kao Grad Labin (ako već niste) uključili u javno savjetovanje.“ 
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao Valter Glavičić, gradonačelnik grada Labina: 
„Zahvaljujem na postavljenom pitanju jer je ovo jedna vrlo bitna i važna tema. Drago mi je da 
se o tome razmišlja i apsolutno se slažem u onom segmentu koji ste rekli da se apsolutno 
jedinice lokalne samouprave, a i općenito građanstvo da se u sve to skupa moraju uključiti jer 
je more naše najveće bogatstvo. Sigurno je da iskustva koja imamo dan danas da nam ne 
služe svima skupa na čast i ukazala su nam na puno nepravilnosti i na puno problema koja se 
dešavaju po tom pitanju. Možda za početak samo reći da je na javnom savjetovanju. Ima 
svakakvih mišljenja o tom problemu ali ja bih rekao, sa strane nas, da smo stvarno subjekt koji 
je jako vezan za tu temu. Cijela priobalna Hrvatska, evo i kod nas, ali ne bi to gledao usko do 
kraja, gledat ću to s jedne druge razine. Volio bi reći da je definitivno najbitnija stvar koja je 
ovdje, često se naglašava tema da li će biti plaže zatvorene za javnost ili ne, pa smo na kraju 
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svi shvatili da toga neće biti što je dobro i to podržavam. Međutim, druga je stvar koju ste vi 
sada naglasili i koja je isto tako bitna i važna i koja je možda čak u razini sa onom prvom po 
opasnosti je što znači ta funkcionalna gospodarska cjelina i na koji način ćemo mi sve to skupa 
kontrolirati i na koji način ćemo moći utjecati na to. Kako idu stvari, dosta smo o tome pričali 
vezano i za koncesije i za koncesijska odobrenja. Vjerojatno će se to postaviti na način da, oni 
koji imaju, a to ne moraju nužno biti hotelijeri, mogu biti i neki drugi pravni subjekti, koji imaju 
neku gospodarstvu cjelinu u blizini plaže, da će praktički moći dobiti na korištenje bez direktnog 
natječaja nego samo prijavom na natječaj, što po meni nije nikako dobro iz više razloga. Mi 
smo svjedoci i ovdje kod nas imamo jednu dugu plažu, veliku, najveću plažu u Rapcu koja se 
zove Girandella i koja je već danas u koncesiji te se tu ne bi promijenilo ništa. Možemo 
konstatirati svi skupa da se dobro i održava, da je uređena i da sve skupa ima i glavu i rep. 
Mislim da nitko od nas nema problema na toj plaži sa korištenjem i mora i plaže, niti sa 
okolišem ni sa čistoćom. Međutim imamo i neke druge slučajeve gdje su neki pozitivni a neki 
negativni. Reći ću otvoreno, vrlo se često isprepliću interesi, financijski prije svega, i često je 
Grad tu doveden u vrlo neugodnu situaciju jer je prvi na udaru i javnosti i prvi ima problema s 
time. Pustimo sad javnost, nego Grad realno ima problema, a na kraju najmanje može utjecati. 
Svjedoci smo, ono što je i vijećnica Pejić spomenula, procesa za što još uvijek nismo dobili 
rješenje što se tiče plaže u Maslinici. Tako da će se definitivno Grad Labin u to uključiti. Moj 
stav je da treba vrlo dobro provesti kontrolu, ne samo natječaja nego i poslije provedbe, da 
svaki onaj tko dobije ili koncesiju ili koncesijsko odobrenje, da je dužan sprovoditi sve ono što 
piše u ugovoru, a moram priznati da trenutno to nije slučaj sa svima i dobro treba razlikovati, 
ali mislim da jedini pravi koncesionar ili pravna osoba koja je dobila koncesijsko odobrenje, 
može biti samo ona osoba koja kvalitetno sprovodi i čistoću i na neki način kvalitetno upravlja 
tim prostorom. Bojim se da ovaj Zakon ne ide u tom smjeru.“ 
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